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Wspólne posiedzenie Komisji branżowych 
dnia 11 kwietnia 2019 roku 

 
Protokół Nr 8 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Inwestycji 
 

Przewodnicząca Rady Miasta Radna Janina Moława otworzyła i prowadziła wspólne posiedzenie Komisji 
branżowych. Powitała członków Komisji, przedstawicieli Urzędu i mieszkańców Milanówka.  
Poinformowała o nagrywaniu Komisji. 
Lista obecności członków Komisji i gości są załącznikami do protokołu. 
 
Skład Komisji Budżetu i Inwestycji: 
Przewodnicząca Jolanta Nowakowska 
Radny Kamil Bialik 
Radny Jaromir Chojecki  
Radna Janina Moława 
 
Skład Komisji Praworządności i Bezpieczeństwa Publicznego: 
Przewodniczący – Jakub Piotrowski  
Radny Piotr Napłoszek 
Radny Leszek Kołodziejski 
Radny Krzysztof Wiśniewski 
 
Skład Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony Środowiska: 
Przewodniczący – Jaromir Chojecki 
Radny Witold Mossakowski (nieobecny) 
Radna Jolanta Nowakowska 
 
Skład Komisji Edukacji: 
Przewodniczący – Kamil Bialik 
Radna Janina Moława 
Radna Piotr Napłoszek  
Radna Bożena Osiadacz 
 
Skład Komisji Kultury i Sportu: 
Przewodnicząca – Karolina Białecka  
Radny Hubert Jarek  
Radny Witold Mossakowski (nieobecny) 
Radny Jakub Piotrowski  
 
Skład Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej: 
Przewodniczący - Hubert Jarek 
Radna Jolanta Nowakowska  
Radna Bożena Osiadacz 
Radny Waldemar Parol 
 
Skład Komisji Skarg Wniosków i Petycji: 
Przewodniczący – Piotr Napłoszek 
Radny Jaromir Chojecki 
Radny Leszek Kołodziejski  
 
Skład Komisji Rewizyjnej: 
Przewodniczący – Krzysztof Wiśniewski 
Radny Leszek Kołodziejski 
Radny Jakub Piotrowski  
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Radny Hubert Jarek 
  
Porządek obrad Komisji: 
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Uregulowanie stanu prawnego ulicy Lasockiego. 
3. Przedstawienie Raportu z działalności spółki MPWiK w okresie od listopada 2017 roku do listopada 2018 
roku przez Przewodniczącego Rady Nadzorczej MPWiK. 
4. Przedstawienie wyniku audytu przez firmę Aston Legal realizowanego w spółce MPWiK na przełomie 
2017/2018 roku.  
5. Przedstawienie i omówienie przez organ wykonawczy możliwości zrealizowania kanalizacji miejskiej  
w ulicach: Moniuszki, Szczepkowskiego, Gombrowicza i Dzierżanowskiego. 
6. Przedstawienie przez Skarbnika Miasta sytuacji finansowej gminy Milanówek w kontekście możliwości 
zaciągnięcia obligacji komunalnych. 
7. Sprawy różne. 

 
Ad 1.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodnicząca Rady Janina Moława poinformowała o piśmie Przewodniczącego Rady Nadzorczej MPWiK 
Ireneusza Kwiecińskiego, w którym informuje Radę Miasta, że z przyczyn osobistych nie będzie mógł 
uczestniczyć na wspólnej Komisji branżowej w dniu 11 kwietnia 2019 roku. W posiedzeniu będzie uczestniczyć 
Prezes MPWiK pani Elżbieta Mission. Pan Ireneusz Kwieciński poinformował również, że przekazał audyt 
dotyczący działalności MPWiK na przestrzeni 2017/2018 do Burmistrza Miasta Milanówka. Przewodnicząca 
podkreśliła, że wymagana jest zgoda Burmistrza na otrzymanie audytu przez radnych.  
Prezes MPWiK Elżbieta Mission wyjaśniła, że planowane jest przekazanie audytu radnym wraz  
z wyjaśnieniami. Do wszystkich zarzutów, które były postawione byłemu zarządowi są przygotowywane 
odpowiedzi. 17 kwietnia jest przewidziane posiedzenie Rady MPWiK. Wyjaśnienia zostaną doprecyzowane  
i raport wraz z wyjaśnieniami zostanie przekazany władzom miasta. 
Przewodnicząca Rady uznała, że ze względu na okoliczności punktu 4 porządku obrad nie będzie. 
 
Porządek obrad komisji po zmianach: 
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Uregulowanie stanu prawnego ulicy Lasockiego. 
3. Przedstawienie Raportu z działalności spółki MPWiK w okresie od listopada 2017 roku do listopada 2018 
roku przez Przewodniczącego Rady Nadzorczej MPWiK. 
4. Przedstawienie i omówienie przez organ wykonawczy możliwości zrealizowania kanalizacji miejskiej  
w ulicach: Moniuszki, Szczepkowskiego, Gombrowicza i Dzierżanowskiego. 
5. Przedstawienie przez Skarbnika Miasta sytuacji finansowej gminy Milanówek w kontekście możliwości 
zaciągnięcia obligacji komunalnych. 
6. Sprawy różne. 
 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. 
Komisje w głosowaniu: 10-za, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały przyjęcie porządku obrad. 
 
Ad 2. 
Uregulowanie stanu prawnego ulicy Lasockiego. 
Pan Tadeusz Kuldanek przedstawił prezentację dotyczącą uregulowania stanu prawnego ulicy Michała 
Lasockiego w Milanówku. 
Prezentacja zawierała tematy i dokumenty: 
- podstawy prawne: 
a) Ustawa z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym; 
b) Ustawa z dnia 10 kwietnia 2010 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie 
dróg publicznych; 
c) Uchwała Nr 418/XLV/18 Rady Miasta Milanówka z dnia 26 kwietnia 2018 r. w sprawie aktualności Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Milanówka oraz miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego; 
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d) Stanowisko nr 6 Rady Miasta Milanówka z dnia 14 marca 2017 r. w sprawie uregulowania stanu prawnego 
ulicy Michała Lasockiego w Milanówku: 
- Przedstawienie mapy z naniesioną ul. Lasockiego w załączniku nr 1 do Statutu Miasta Milanówka. 
- Wyrok Wojewódzkiego Sadu Administracyjnego z dnia 24 maja 2018 r. 
- Chronologia ulicy Michała Lasockiego (1945- 2019). 
- Decyzja komunalizacyjna nr 9364 z 6.12.1991 roku przekazująca działki Skarbu Państwa na własność 
gminom. 
- Wniosek Referatu Geodezji w Milanówku z dnia 1 kwietnia 1993 r. zawierający zapis, że działka nr 4 jest 
położona przy ul. Lasockiego. 
- Zawiadomienie z Wydziału Ksiąg Wieczystych w opisie nieruchomości działka znajduje się przy ul. Lasockiego. 
- Decyzja komunalizacyjna dotycząca Parku Lasockiego z 20 sierpnia 1994 r. 
- Decyzja nr 140/98 z dnia 25.05.1998 r. Burmistrza Miasta Milanówka dzierżawę wieczystą przekształca  
w prawo własności i działka znajdująca się przy ul. Lasockiego staje się własnością małżeństwa Tadeusza  
i Anny Kuldanek. 
- Wypis z Rejestru Gruntów. 
- Wypis z miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 
- Mapy dotyczące działek. 
- Decyzje podatkowe dla nieruchomości położonej w Milanówku przy ul. Lasockiego. 
- Postulat dotyczący uregulowania stanu prawnego ul. Lasockiego. 
- Wniosek skierowany do Burmistrza Miasta Milanówka z dnia 8 stycznia 2019 r. 
- odpowiedź Burmistrza Miasta Milanówka na wniosek z dnia 8 stycznia 2019 r. 
Czas nagrania 46:38 
 
Wiceburmistrz Ryszard Raban poinformował, że gmina stoi przed sytuacją, w której mieszkańcy, którzy 
posiadają domy na terenie Parku Lasockiego, są odcięci od dostępu do drogi publicznej. Są otoczeni działką 77, 
która powstała wskutek scalenia. Wskutek tego droga zniknęła. Urząd stoi na stanowisku, że trzeba tą sprawę 
uregulować. Mieszkańcy tych dwóch nieruchomości w Parku Lasockiego powinni otrzymać od miasta dostęp 
do drogi publicznej. Zważywszy na specyfikację działki 77, uzyskanie dostępu do drogi publicznej na drodze 
ZRID-u jest stosownym podejściem w tej sprawie. 
Radny Piotr Napłoszek nawiązał do zapytania radnego z 24 marca. Radny otrzymał odpowiedź, w której,  
w ostatnim akapicie tej odpowiedzi zawiera się takie zdanie: „Burmistrz Miasta Milanówka nie posiada 
również informacji, aby kiedykolwiek ul. Lasockiego była wydzielona, jako osobna działka ewidencyjna”. Przed 
chwilą mieszkaniec pokazywał mapę projektową, na której zgodnie z twierdzeniem mieszkańca, taka droga 
była wytyczona. Jednocześnie pismem z dnia 5 kwietnia p. Burmistrz pisze, że taka droga nigdy nie istniała. 
Referat Gospodarki Nieruchomościami Piotr Obrębski wyjaśnił, że informacja, która została zawarta  
w odpowiedzi na zapytanie radnego dotyczy ewidencji gruntów i budynków. Urząd posiada dostęp do 
aktualnych danych ewidencji gruntów i budynków. Mapa, którą zaprezentował mieszkaniec pochodzi z księgi 
wieczystej. Jest to dokument z 1962 roku. Pan Obrębski nie wie, czy w tym czasie istniała ewidencja gruntów  
i budynków. Dzisiaj nie ma drogi w ewidencji gruntów i budynków, jak również UMM nie posiada wiedzy, 
jakoby w tej ewidencji kiedykolwiek ta droga była wytyczona. Mieszkaniec i UMM nie wie, jak doszło do 
scalenia działek, które były pokazane na tej mapie z lat 60-tych, a obecnie stanowiących część działki 77. 
Radny Piotr Napłoszek zapytał, czy p. Obrębski był w Sądzie Wieczysto-Księgowym i przeglądał tą księgę oraz 
zbiór dokumentów do tej księgi. 
Referat Gospodarki Nieruchomościami Piotr Obrębski wyjaśnił, że zbioru dokumentów nie, ale księgę tak. 
Radny Piotr Napłoszek uważa, że są w dokumentach, które przedstawił UMM, przedstawił mieszkaniec. 
Referat Gospodarki Nieruchomościami Piotr Obrębski wyjaśnił, że odpowiedź na pismo odnosi się do stanu 
ewidencji gruntów i budynków, czyli do rejestru, który formalnie jest w tej chwili prowadzony przez Starostę 
Powiatu Grodziskiego. Wcześniej był prowadzony przez BMM. Mamy do czynienia z dokumentem, który jest  
w księdze wieczystej. Pan Obrębski nie ma wiedzy pisząc to pismo, czy ten dokument kiedykolwiek był 
podstawą jakiejkolwiek zmiany, czy wprowadzenia do ewidencji gruntów i budynków. Pan Obrębski nie neguje 
tego dokumentu, który jest w księdze wieczystej, ale nie oznacza to, że wprowadzono to kiedykolwiek do 
ewidencji gruntów i budynków. Nawet w Starostwie nie ma takiej informacji, żeby taki podział był 
kiedykolwiek w ewidencji ujawniony. 
Radny Piotr Napłoszek zaznaczył, że mamy sytuację, gdzie mieszkaniec przedstawił mapę, która być może 
była mapą projektową, być może była mapą docelową. Radny zapytał, czy UMM to weryfikował. 
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Referat Gospodarki Nieruchomościami Piotr Obrębski zapytał, w jakim sensie weryfikował. 
Radny Piotr Napłoszek zapytał, czy podział był wcielany w życie. Czy to był dokument projektowy, czy dotyczył 
stanu faktycznego. 
Referat Gospodarki Nieruchomościami Piotr Obrębski wyjaśnił, że UMM takiej wiedzy nie posiada. Nie 
wiadomo, czy ten podział był w ewidencji ujawniony. 
Radna Janina Moława zapytała, ile jest takich przypadków jeszcze w mieście. Jak UMM tworzył ewidencje 
gruntów, to nie brał pod uwagę tego, co jest w księgach wieczystych. 
Mieszkaniec Pan Tadeusz Kuldanek nie wiedział, czym dla nieruchomości jest księga wieczysta. Zasada 
podstawowa jest taka, że po to jest ustawa o księgach wieczystych, żeby określić, co się dzieje  
z nieruchomością. Jeżeli byłby spór między stronami, to zapisy księgi wieczystej mają tzw. wiarę, czyli jeżeli 
sąd rozpatruje dwa dokumenty, jeden przygotowany przez urząd, a drugi dokument z księgi wieczystej, to 
automatycznie ten z księgi wieczystej jest dokumentem świętym. 10 sierpnia 1994 r. UMM powinien zapoznać 
się dokładnie z dokumentami w księdze wieczystej 7098, bo decyzją Wojewody otrzymał tą działkę na 
własność. Tam te mapy są i jest ta droga, ma swoją powierzchnię, ma swój podział. Wszystkie dokumenty, 
które wydzielały cztery działki z ośmiu działek, wszystko się tam znajduje. Dlatego jak mieszkaniec przeczytał 
dokument podpisany przez Burmistrz Kwiatkowską to po prostu długo błądził, bo przyjął za zasadę, że 
faktycznie takiej drogi nie było. Dopiero po wyroku sądu, mieszkaniec miał interes prawny, żeby kierownik 
Wydziału Ksiąg Wieczystych, dał wgląd do tej księgi. Dopiero wtedy upewnił się, że ta droga była, ma swoją 
powierzchnię, że było wszystko. W wydziale Geodezji i Kartografii w Starostwie Grodziskim, pani naczelnik 
powiedziała, że ktoś to bezprawnie scalił. To był błąd administracyjny. Z administracją jest tak, że ma 
określony czas, kiedy staje się prawem. Jedynym rozwiązaniem jest przygotowanie dokumentacji ZRID 
(Zezwolenie na Realizację Inwestycji Drogowej). Ta działka jest użytkowana, jako las, co jest dużą przeszkodą, 
żeby w ogóle cokolwiek na tej działce robić. Działka leśna może być podzielona, jeżeli droga miałaby 
powierzchnię większą niż 3000 m². Mieszkaniec wnioskuje, żeby uregulować stan prawny ul. Lasockiego. 
Radna Janina Moława zapytała, czy mieszkaniec zapoznał się z Uchwałą 245 z 26 maja 1988 roku. Jest to spis 
ulic na terenie całego Województwa Stołecznego. Co tam zostało zapisane. 
Mieszkaniec Tadeusz Kuldanek uważa, że tam jest wyszczególniona ul. Lasockiego. 
Radna Janina Moława zwróciła się z prośbą o dostarczenie dokumentów w tej sprawie do BRM. 
Mieszkaniec Tadeusz Kuldanek dostarczy te dokumenty. 
Wiceburmistrz Ryszard Raban uważa, że jedynym ważnym dokumentem, jest ten, który mówi o stanie 
prawnym Parku Lasockiego. Jeżeli Rada uważa, że mieszkańcy Parku Lasockiego nie muszą mieć dostępu do 
drogi publicznej, wtedy nie będzie procedury ZRID. 
Radny Piotr Napłoszek podkreślił, że w odpowiedzi na jego pismo jest zmiana planu przestrzennego dla tej 
drogi. Mieszkaniec otrzymał informacje o wprowadzeniu ZRID. 
Referat Gospodarki Nieruchomościami Piotr Obrębski wyjaśnił, że zgodnie z procedurami, zmiana 
miejscowego planu, wyznaczenie drogi, podział geodezyjny, budowa drogi i nadanie kategorii stworzy 
sytuację, kiedy osiągniemy to samo, co ZRID. ZRID jest szczególnym trybem postępowania. 
Radny Piotr Napłoszek zapytał, kiedy zazwyczaj stosujemy ZRID. Radny uważa, że wtedy, gdy mamy problem  
z własnością. 
Referat Gospodarki Nieruchomościami Piotr Obrębski wyjaśnił, że wtedy stosuje się ZRID, kiedy trzeba 
wybudować drogę i są różne problemy. Jednym z nich jest problem własności gruntu. 
Radny Piotr Napłoszek zapytał, od kiedy gmina ma działkę 77. Czy ewidencja odpowiada na to w jakiś sposób. 
Referat Gospodarki Nieruchomościami Piotr Obrębski wyjaśnił, że gmina ma od decyzji komunalizacyjnej  
z 10 sierpnia1994 roku. Wcześniej działka była skarbu państwa. Wiemy tyle, co jest zapisane w księgach 
wieczystych. 
Stowarzyszenie LOP Justyna Mietelska rozumie konieczność prawną tej sytuacji. Mieszkanka odniosła się do 
wszystkich wypowiedzi. Pani Mietelska poinformowała, w jaki sposób te działki znalazły się we władaniu 
miasta. Działki te zostały przez dziedzica Lasockiego, darowizną przekazane miastu w celu stworzenia tam dla 
mieszkańców miasta parku po wsze czasy. To, że w międzyczasie, mieliśmy PRL oraz spółdzielnie 
mieszkaniowe, to, że pojawiły się tam domy, było niezgodne z zapisami darowizny. Mieszkanka nie ma 
pewności, czy w momencie, kiedy zaczniemy dzielić te działki pod różnym kątem, nie pojawią się spadkobiercy 
dziedzica i nie poproszą o zwrot. Bo nie będzie to zgodne z darowizną.  Mieszkanka pamięta tą drogę, 
wyznaczoną przez spółdzielnię do ul. Piaski. Nie wiadomo, czy te drogi były wydzielone w księgach 
wieczystych. Mieszkanka obejrzała projekt drogi. Na tym terenie są dwa domy. Pani Mietelska nie wie ilu 
mieszkańców mieszka przy takich ulicach, które mają taką szerokość jak obecnie, gdzie normalnie wjeżdża 
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śmieciarka, samochody obsługujące posesję. Nagle, na tym rysunku okazuje się, że droga ma być 
dwukierunkowa a może jeszcze z dwoma chodnikami. Pas drogowy ma mieć 12 m, Po co do dwóch domów 
droga o takiej powierzchni. Na okazanej mapie jest droga i nie ma zaznaczonych ścieżek, które są w parku. 
Mieszkaniec Tadeusz Kuldanek uważa, że błędnie interpretuje się decyzję darowizny przez p. Lasockiego, 
jeżeli chodzi o ten teren. Jeżeli chodzi o nieruchomość, która jest obecnie własnością miasta, a wcześniej była 
Skarbu Państwa, to wyrokiem Sądu Powszechnego w Grodzisku Maz. w 1964 roku, została prawomocnym 
wyrokiem przekazana Skarbowi Państwa i w uzasadnieniu, jako mienie porzucone. 
Radny Piotr Napłoszek zapytał, w którym roku zostały wybudowane te domy przez Spółdzielnię Domek. 
Mieszkaniec Tadeusz Kuldanek wyjaśnił, że Sp. Domek z racji zburzonej Warszawy, została powołana na 
terenie Milanówka. Warto pamiętać o dekrecie komunizacyjnym. Cztery domki zostały wybudowane w 1966 
roku, zostały przekazane do użytkowania, jako spółdzielcze domki własnościowe. Spółdzielnia upadła i zostały 
domkami własnościowymi, ale z gruntem dzierżawy wieczystej. Trzeba rozróżniać dwie własności. 
Nieruchomość, jako działka i nieruchomość, jako budynek. 
Radny Piotr Napłoszek zapytał, czy mieszkaniec jest właścicielem nieruchomości od 1966 roku. 
Mieszkaniec Tadeusz Kuldanek wyjaśnił, że jest właścicielem od 1978 roku. 
Wiceburmistrz zaznaczył, że jeżeli chodzi o ZRID, procedura uruchamia się przy projektowaniu ulicy. 
Uruchomiona została sprawa uruchomienia funduszy na przeprowadzenie projektu ze ZRID-em. Była to kwota 
20 000,00 zł. 
Stowarzyszenie Na Rzecz Miast-Ogrodów pani Anna Krawczyk jest zdziwiona, co do przebiegu dyskusji. Pani 
Krawczyk rozumie, że mieszkaniec domaga się, czegoś, co służy jego interesowi. Mieszkanka uważa, że miasto 
powinno bardziej chronić swojego interesu. 
Z tej dyskusji to nie wynika. Stowarzyszenie skierowało pismo w tej sprawie do RMM. Robienie tej drogi ZRID-
em Stowarzyszenie uważa, za szkodliwe dla miasta. Mieszkanka wyraża oburzenie na brak reakcji ze strony 
radnych, co do niepełnej informacji, która pada na forum publicznym. Sprawa nie jest zamknięta. Wyrok sądu, 
na który powołuje się mieszkaniec, nie jest wyrokiem prawomocnym, wiążącym i decyzyjnym, ponieważ 
została przez miasto, które działało w ochronie interesu gminy, złożona skarga kasacyjna do Naczelnego Sądu 
Administracyjnego. Sprawa jest w toku. Należałoby rozważyć z punktu widzenia prawnego, które ruchy są 
rozsądne, które są przedwczesne. Mieszkanka chciałaby, żeby radni oprócz dokumentów mieszkańca, dołączyli 
inne dokumenty. W roku 1933 Park Lasockiego jest wyznaczony, jako wielki kwadrat, jako park. Mieszkanka 
zastanawia się, które mapy radni potraktują, jako punkty odniesienia i decyzyjne. Losy Milanówka i tego, co 
się działo w terenie, zależały od polityki krajowej. Opieranie się na tak archiwalnych dokumentach, bez 
kontekstu, w którym powstały, jest bardzo ryzykowne. Z dokumentów wynika, że w 1968 roku została 
narysowana w Parku Lasockiego droga, która miała zapis ulica projektowana. To nie była nazwa ulicy, tylko po 
prostu ta ulica była projektowana. Nadal nikt nie wie, co to było. Nie ma oznaczeń np. DR, czy po prostu była 
to jakaś działka. Daleko idące jest domniemanie, że to jest kopia jakiejś ulicy Lasockiego, która teraz jest  
w żądaniu. Na tej mapie wynika, że rzekoma ulica Projektowana, przebiegała bardzo blisko domów. Jakoś tak 
się stało, że część tej ulicy została przejęta przez działkę. Warto to wyjaśnić. Kolejnym aspektem jest to, że 
tam, gdzie droga została oddalona od domów, znów jest pokazana, jako droga, nie ma ciągu dalszego. W tak 
poważnej sprawie nie powinno się traktować map na podstawie wyrywkowym. Na różnych etapach, różne 
projekty, różne rysunki są wykorzystane np. na zamówienie i do różnych celów. Dla mieszkanki ważne jest to, 
w jakiej przestrzeni planistycznej czy terenowej istniejemy.  Pani Krawczyk nie ma interesu prywatnego, żeby 
ta droga była. Jako mieszkaniec miasta pani Krawczyk ma interes w tym, żeby mieć poczucie bezpieczeństwa, 
że to, co jest w planach wpisane i na czym mieszkanka została wychowana, tzn., że ten teren jest lasem i jest 
chroniony, że ta działka ma taki charakter a nie inny. Pani Krawczyk prosi radnych, żeby dołączyli do tych 
dokumentów plan z 1933 roku, wszystkie plany historyczne, jak również wszystkie plany, ogólne miasta 
Milanówka. Błędem będzie, jeżeli Rada Miasta oprze się tylko na wybiórczych dokumentach, a nie uzyska 
całościowego obrazu. Pani Krawczyk patrzy na to, jako mieszkaniec i ma prawo domagać się ochrony tego 
terenu tak jak to było dotychczas. 
W podsumowaniu dyskusji stwierdzono, że gmina nie wie, czy droga była wyznaczona, miasto będzie walczyć 
ZRID-em z własnym planem miejscowym, czyli dokumentem, który przyjęła Rada Miasta Milanówka. Problem 
powinien być rozwiązany stosując inna formułę. Przewodnicząca Rady Janina Moława zwróciła się do organu 
wykonawczego o przygotowanie wszystkich możliwości rozwiązania problemu. 
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Ad 3.  
Przedstawienie Raportu z działalności spółki MPWiK w okresie od listopada 2017 roku do listopada 2018 
roku przez Przewodniczącego Rady Nadzorczej MPWiK. 
Prezes MPWiK Pani Elżbieta Mission podkreśliła, że dokument dotyczący działalności MPWiK został 
przekazany radnym.  
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że jest wiele punktów dotyczących działalności MPWiK, które ją niepokoją  
i prosi o omówienie tych spraw. 
Prezes MPWiK Elżbieta Mission udzieliła wyjaśnień w dotyczących kontrowersyjnej faktury. 
Gmina prowadziła inwestycje pod nazwą SUW Na Skraju. Ponieważ była to tylko inwestycja gminy, MPWiK nie 
było stroną na żadnym etapie. MPWiK miało przejąć wybudowaną i zakończoną stację wodociągową. Nie 
posiadano wiedzy, jaka umowa była zawarta z wykonawcą. Zgodnie z ówczesnym regulaminem, który 
obowiązywał MPWiK umowę na zrzut ścieków zawierało się z właścicielem nieruchomości. Właścicielem SUW 
była gmina. Właściciel zawarł umowę z WODROPOLEM na uruchomienie stacji w związku z tym wiedział, kto 
według umowy ma zapłacić za zrzut wody do ścieków. W momencie zakończenia budowy SUW i podpisaniu 
protokół przejęcia inwestycji od wykonawcy przez UM, MPWiK wystawiło umowę za ścieki. Taka faktura 
została wystawiona w październiku 2017 roku na kwotę 524 741,49 zł. Ta faktura została zakwestionowana 
przez właściciela, czyli Urząd Miasta, uważając, że gmina nie powinna płacić za ścieki w okresie rozruchu. 
Prezes MPWiK nie zgodził się z tym stanowiskiem. Następca Prezesa pani Jolanta Mądrzejewska podpisała 
porozumienie z panią Burmistrz. Z tego porozumienia wynikało, że MPWiK zgadza się na korektę tej faktury, za 
okres, kiedy był rozruch technologiczny SUW. Korekta określała kwotę opłaty za ścieki na 114 000,00 zł. To 
porozumienie spowodowało uszczuplenie środków finansowych MPWiK. Odchodzący prezes mógł mieć 
zarzut, że zostawił spółkę z długiem. W 2018 roku została powołana nowa Rada Nadzorcza i jednym z działań 
tej Rady było sprawdzenie jak wyglądała praca poprzedniego zarządu. Pani Mission uważa, że wystawienie tej 
korekty i podpisanie porozumienia było na szkodę spółki. Pani Prezes otrzymała opinię prawną, z której 
wynika, że korekta była niesłuszna. 
Przewodnicząca Rady zapytała, o czym mówiła umowa zawarta 11 grudnia 2017 roku. 
Prezes MPWiK Elżbieta Mission poinformowała, że porozumienie mówiło o tym, że właściciel, czyli UM 
kwestionuje wystawienie faktury na okres rozruchu SUW, a prezes Jolanta Mądrzejewska przyjmuje tą korektę  
i zobowiązuje się do wystawienia faktury Wodropolowi. Pani prezes podkreśliła, że było to niemożliwe, 
ponieważ Wodropol był w tym czasie w upadłości. Taka faktura nigdy nie była wystawiona. 
Przewodnicząca Rady podkreśliła, że fakturę zapłaciło MPWiK. 
Prezes MPWiK Elżbieta Mission potwierdziła. 
Przewodnicząca Rady zapytała, ile pieniędzy zostało po odwołaniu Pana Budziszewskiego ze stanowiska. 
Prezes MPWiK Elżbieta Mission odpowiedziała, że stan na grudzień 2018 wynosił minus 62 000,00 zł. W 
chwili, kiedy ze stanowiska odchodził pan Jerzy Jasiński stan był na plusie. 
Przewodnicząca Rady podkreśliła, że prezes Budziszewski nie otrzymał od Rady Nadzorczej absolutorium. 
Przewodnicząca Rady zapytała czy zatrudnienie Pani Mądrzejewskiej było zgodne z prawem. 
Prezes MPWiK Elżbieta Mission odpowiedziała, że nie wie. 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy dokument podpisany przez Przewodniczącego Rady Nadzorczej jest 
dokumentem tajnym. 
Prezes MPWiK Elżbieta Mission zaprzeczyła.  
Przewodnicząca Rady zapytała, czy taki dokument może znaleźć się na stronie miasta. 
Burmistrz Piotr Remiszewski poinformował, że jeżeli będzie prawna możliwość to dokument zostanie 
opublikowany. 
 
Ad 4. 
Przedstawienie i omówienie przez organ wykonawczy możliwości zrealizowania kanalizacji miejskiej  
w ulicach: Moniuszki, Szczepkowskiego, Gombrowicza i Dzierżanowskiego. 
Referat Technicznej Obsługi Miasta Tomasz Hajdus poinformował, że referat jest w posiadaniu dokumentacji 
projektowej na dwie z czterech wymienionych ulic, dotyczących kanalizacji sanitarnej w ul. Szczepkowskiego  
i ul. Dzierżanowskiego. Dokumentacja uzyskała zgłoszenie w odpowiedniej jednostce organizacyjnej. Pan 
Hajdus podkreślił, że gdyby TOM posiadał środki finansowe na realizację, to referat jest gotowy do ogłoszenia 
postępowania przetargowego i wyłonienia wykonawców na poszczególne ulice dotyczące kanalizacji 
sanitarnej. 
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Radna Janina Moława podkreśliła, że w dwóch ulicach, które p. Hajdus wymieniał, była działka, która nie 
znajduje się na terenie naszej gminy, tylko na terenie gminy Grodzisk Maz. 
Referat TOM Tomasz Hajdus wyjaśnił, że chodzi o techniczną możliwość przyłączenia do kanalizacji, która 
znajduje się na terenie gminy Grodzisk Maz. w Chrzanowie Dużym. 
Radna Janina Moława zaznaczyła, że dwie ulice mają projekt i pozwolenie na wykonanie kanalizacji. 
Szczepkowskiego i Dzierżanowskiego. 
Referat TOM Tomasz Hajdus wyjaśnił, że nie jest to pozwolenie, to idzie w formie zgłoszenia. 
Radna Janina Moława zapytała, jaki byłby koszt wykonania tych ulic. 
Referat TOM Tomasz Hajdus wyjaśnił, że na podstawie kosztorysów inwestorskich, jest to ok. 700 000,00 zł. 
Brutto ok. 860 000,00 zł. 
Radna Janina Moława podkreśliła, że na jednej z komisji pojawił się problem wykonania kanalizacji na  
ul. Moniuszki. Radna zapytała, kto wykonuje projekt, czy zlecono przygotowania do wykonania projektu  
ul. Gombrowicza.  
Referat TOM Tomasz Hajdus wyjaśnił, że ul. Moniuszki jest w opracowywaniu przez MPWiK. Pan Hajdus nie 
wie, kto wykonuje projekt do ul. Gombrowicza. 
Prezes MPWiK Elżbieta Mission poinformowała, że jeżeli chodzi o ul. Gombrowicza, to w tej chwili brakuje 
decyzji na zrzut wód gruntowych. Wystąpiono do Wód Polskich. Po uzyskaniu decyzji, MPWiK będzie mogło 
przesłać projekt do zaopiniowania do TOM, a potem do ZUD. Koszt można podać po uwzględnieniu wszystkich 
warunków, jakie zostały podane w poszczególnych decyzjach. Jeżeli chodzi o Moniuszki, to p. Mission dostała 
dzisiaj ostatnie uzgodnienie, którego brakowało. W dniu jutrzejszym zostanie złożony projekt do uzyskania 
uzgodnienia do TOM. 
Radna Janina Moława słyszała, że jeżeli chodzi o ul. Moniuszki to są dwa projekty. Początkowo planowano 
kanalizację ciśnieniową. Po zmianach okazało się, że wykonano projekt kanalizacji grawitacyjnej. Mieszkańcy 
chcieliby wiedzieć, która kanalizacja będzie wykonywana. 
Prezes MPWiK Elżbieta Mission poinformowała, że w 2017 roku, kiedy były rozpatrywane projekty  
w ul. Moniuszki i Gombrowicza, założeniem była kanalizacja ciśnieniowa w tych ulicach, ze względu na wysoki 
poziom dróg gruntowych. Obie ulice są wąskie. MPWiK proponowało, że przepompownie, które powstałyby 
na działkach, będą w eksploatacji MPWiK, a nie mieszkańców. MPWiK uzyskało wstępne zgody, przed fazą 
projektową, wszystkich mieszkańców. Takie projekty powstały. Po zmianie władzy w MPWiK, nowa pani 
prezes w porozumieniu z panią burmistrz podjęła decyzję, że kanalizacja ciśnieniowa nie powstanie.  
W momencie, kiedy następuje zmiana technologii, projekt zostaje wycofany. Projekt na kanalizację 
ciśnieniową został wycofany. Nowy zarząd MPWiK podjął kroki w kierunku wykonania kanalizacji grawitacyjnej 
w ul. Moniuszki i Gombrowicza. W momencie zmiany władzy, tak burmistrza, jak i zarządu MPWiK, prace były 
w fazie projektowania. Na spotkaniu z p. burmistrzem zostało ustalone, że MPWiK zostaje na etapie kanalizacji 
grawitacyjnej. Jest to kanalizacja łatwiejsza w eksploatacji, ale na pewno droższa. Pani Mission nie jest  
w stanie powiedzieć, ile każda z nich będzie kosztowała, ponieważ zależy to od wielu czynników. Pani prezes 
podkreśliła, że projektowanie jest utrudnione ze względu na teren, wysoki poziom wód gruntowych. Bardzo 
ważne jest to, żeby kanalizacja była na tyle szczelna, żeby nie dostawały się do niej wody gruntowe i żeby nie 
była odwodnieniem terenu, ponieważ wtedy wszyscy mieszkańcy będą płacić za wody, które dostaną się do 
tej kanalizacji. Opinia geotechniczna była robiona w obu ulicach. Ulice są b. wąskie. Na pewno trzeba będzie 
wywozić urobek, co podroży koszty. Obie ulice mają wysoki współczynnik nasycenia. 
Radny Piotr Napłoszek zapytał, czy wartości kosztorysowe odnośnie ul. Dzierżanowskiego i Szczepkowskiego, 
były przygotowane przez projektanta, czy przez urząd. 
Referat TOM Tomasz Hajdus poinformował, że kosztorys inwestorski był przygotowany przez panią 
projektant, która opracowała dokumentację projektową. 
Radny Kamil Bialik zadał pytanie, jakie projekty innych ulic posiada MPWiK. 
Prezes MPWiK Elżbieta Mission poinformowała, że MPWiK jest w trakcie opracowywania ul. Moniuszki, 
Gombrowicza, Słowików, Jerzyków, 8 Maja oraz dwóch odcinków wodociągów dot. bocznej drogi od 
Konopnickiej i Wiatracznej. To jest pozostałość po roku 2017. W 2017 roku burmistrz Kwiatkowska do zadań 
prezesa MPWiK, włożyła również zaprojektowanie kanalizacji w ul. Gombrowicza, Moniuszki, Słowików, 
Jerzyków. To było jednym z zadań ówczesnego prezesa. Z tego MPWiK się wywiąże. Pod koniec kadencji 
Burmistrz Kwiatkowskiej MPWiK uchwałą RMM dostało dofinansowanie na kanalizację w ul. 8 Maja i dwóch 
odcinkach wodociągów. Pani prezes wydaje się, że z trudem, ale MPWiK zmieści się w przekazanej przez RMM 
kwocie. MPWiK postara się z tego wywiązać w tym roku. 
Radny Krzysztof Wiśniewski zapytał, według jakiego klucza wybrano ulice do budowy kanalizacji. 
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Prezes MPWiK Elżbieta Mission poinformowała, że gmina i MPWiK powinny mieć opracowany plan wieloletni 
budowy instalacji sieciowy wod-kan. MPWiK to nie dotyczyło, jako że nie inwestowało w tym okresie czasu,  
w związku z tym nie musiało takiego planu składać, kiedy były składane taryfy. W 2017 r. był to pierwszy rok, 
kiedy sytuacja finansowa MPWiK była na tyle dobra, że w porozumieniu z burmistrz Kwiatkowską, 
postanowiło zrobić plan wieloletni dla siebie, jednocześnie uwzględniając potrzeby miasta w oparciu o plan 
zagospodarowania. Aby można było stwierdzić, które ulice chcą mieć kanalizację, było na szeroką skalę 
rozpropagowane zbieranie deklaracji od mieszkańców. Na podstawie deklaracji mieszkańców, którzy chcieli 
mieć kanalizację, powstały zestawienia, które wskazywały, jakie mogłoby być nasycenie tą kanalizacją  
w danym regionie. W tym czasie o tyle to było ważne, że jeszcze można było pozyskać środki zewnętrzne,  
a jednym z warunków do uzyskania tych środków, był współczynnik nasycenia. W ten sposób powstały tabele. 
Te tabele były opracowane na podstawie deklaracji mieszkańców.  
Radna Janina Moława przypomniała, że jednym z zarzutów wobec MPWiK, było to, że nie przedstawiono 
projektu rozwoju infrastruktury kanalizacyjnej i wodociągowej. 
Prezes MPWiK Elżbieta Mission poinformowała, że jednym z zarzutów odwołania prezesa Budziszewskiego 
było nieopracowanie planu wieloletniego. Ten plan był opracowany i został złożony. W tej chwili pani Mission 
jest w trakcie opracowywania takiego planu. Bardzo ważne jest opracowanie jasnych kryteriów. Najgorsze jest 
wybudowanie kanalizacji, do której nikt się nie przyłączy. To znaczy, że w gruncie leżą miliony, które nie 
pracują i które się nie zwracają. W związku z tym w poprzednim planie MPWiK sugerowało, żeby przed 
przystąpieniem do przetargu i przed podjęciem decyzji o budowie kanalizacji powinny być podpisane umowy 
cywilno-prawne, które by groziły konsekwencjami, jeżeli zadeklarowani mieszkańcy się nie podłączą.  
Radna Janina Moława zapytała, ilu mieszkańców mogłoby się jeszcze podłączyć do kanalizacji już 
wybudowanej. 
Prezes MPWiK Elżbieta Mission poinformowała, że jest to ok. 800 posesji. Do sieci wodociągowej ok. 600 
posesji. 
Radny Kamil Bialik poruszył temat kanalizacji przy ul. Wojska Polskiego, Wąskiej i Kwiatowej. 
Prezes MPWiK Elżbieta Mission poinformowała, że kanalizacja, o której mówi radny Bialik, ogólnie nosi nazwę 
„Zlewnia kwiatowa”, tak się nazywał projekt dokumentacji technicznej. Dokumentacja techniczna była 
opracowana przez UMM. MPWiK miało wybudować kanalizację w ul. Wojska Polskiego, Kraszewskiego, 
Wąskiej i Kwiatowej. Od samego początku było wiadomo, że przekazane pieniądze z UM na ten projekt nie 
wystarczą. MPWiK przystąpiło do budowy. W 2017 zbudowało wszystkie kanalizacje, które spływały  
w kierunku ul. Północnej, żeby umożliwić od razu podłączenie się mieszkańcom. Na dzień dzisiejszy jest 
podłączony jeden mieszkaniec. Następnie została wybudowana kanalizacja w ul. Wojska Polskiego, w kierunku 
Kwiatowej. Na końcu ul. Wojska Polskiego została wybudowana tłocznia (przepompownia). Ścieki zostały 
przepompowane do ul. Wojska Polskiego. Do tego odcinka jeszcze nikt się nie podłączył. Przepompownia była 
konieczna, żeby można było wybudować ulicę w Kwiatowej i odcinki w ul. Kraszewskiego i Wąskiej, które  
w naturalny sposób by spływały w kierunku ul. Kwiatowej. Kanalizacja w ul. Kwiatowej była zakwalifikowana, 
jako budowa ze środków unijnych. Tam dokumentacja techniczna, została uzgodniona w drogach 
powiatowych z całkowitą wymianą nawierzchni, co w zdecydowany sposób podniosło koszty tej budowy 
kanalizacji w ul. Kwiatowej. 
Radna Janina Moława podkreśliła, że RMM przekazała 2mln zł na podwyższenie kapitału spółki na inwestycje, 
o których mówił Kamil Bialik. Radna zapytała, czy zostały jakieś pieniądze oraz czy radni mogliby dostać 
rozliczenie tego, co już zostało wykonane. Radna zapytała, czy stać gminę na budowę kanalizacji w przypadku, 
kiedy podłącza się tak mało mieszkańców. 
Burmistrz Miasta Piotr Remiszewski stwierdził, że jest to pytanie retoryczne. Najpierw trzeba było 
zabezpieczyć temat od deklaracji. Jeśli mieszkańcy złożyliby deklarację, że chcą uczestniczyć, podłączać się do 
kanalizacji, sytuacja zupełnie inaczej by wyglądała. W tej chwili mamy prawdopodobnie najdroższą kanalizację 
na świecie. 
Radna Jolanta Nowakowska zapytała, kiedy rozpocznie się inwestycja skanalizowania ul. 8 Maja 1945 r.  
Prezes MPWiK Elżbieta Mission poinformowała, że MPWiK jest w tej chwili w połowie prac uzgodnieniowych  
i projektowych. Pani Mission liczy, że w pierwszym półroczu powinny być zakończane prace projektowe  
i w tym roku przystąpić do realizacji. Przypuszczalny termin to sierpień lub wrzesień. 
Mieszkaniec Piotr Brzozowski opowiedział historię ul. Moniuszki. Mieszkaniec podkreślił, że wszystkie 
wymienione ulice mają ten sam problem, czyli brak kanalizacji. Pan Brzozowski podkreślił, że wszyscy 
mieszkańcy z ul. Moniuszki mogą w każdej chwili podpisać umowę dotyczącą przyłączenia do kanalizacji. 
Wszyscy wypełnili deklarację dla MPWiK. Mieszkaniec podkreślił, że trwa to już bardzo długo, różne 
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deklaracje, różnych prezesów MPWiK były składane. Mieszkaniec przypomniał, że na tym terenie jest wysoki 
poziom wód gruntowych i tzw. szamba ekologiczne nie działają, ponieważ wlewa się do nich woda gruntowa. 
Nieczystości wylewają się na zewnątrz. Pan Brzozowski odniósł się do kosztów kanalizacji, które nie są do 
końca sprawdzone. Mieszkaniec zapytał, dlaczego projekt powstaje tak długo. Mieszkańcy otrzymali 
deklarację, że kanalizacja powstanie do lipca 2017 roku. Czy ul. Moniuszki jest przewidziana w wieloletnim 
planie MPWiK. 
Radny Piotr Napłoszek uważa, że nie można budować kanalizacji bez wcześniejszej deklaracji dotyczących 
przyłącza ze strony mieszkańców. Radny zapytał, kiedy MPWiK będzie gotowe do tego, żeby przedstawić, jak 
to wygląda w stosunku do tych ulic, które są już projektowane lub są w trakcie albo zostały już 
zaprojektowane.  
Prezes MPWiK Elżbieta Mission poinformowała, że na etapie projektowania, to w większości przypadków 
ulica jest projektowana ze względu na to, że jest duża chęć wybudowania kanalizacji. Wtedy następuje 
projekt. Potem były zbierane jeszcze raz przez urząd deklaracje, które były potwierdzane przez mieszkańców. 
Według p. Mission było to na tyle niewystarczające, że nie było konsekwencji tego, jeżeli mieszkaniec się nie 
podłączył. Gdyby wypracować wspólnie jakąś metodę, która by była umową cywilno-prawną między 
mieszkańcem a tym, kto buduje i mieszkaniec wiedziałby, że poniesie konsekwencje tego, że UMM wyłożył 
środki, a nikt się nie podłączył, to wtedy nasycenie, czyli ilość podłączonych posesji byłaby większa. 
Burmistrz Piotr Remiszewski uważa, że jest to pilna sprawa. Burmistrz proponuje termin spotkania w tej 
sprawie na początek przyszłego tygodnia. 
Stowarzyszenie – Komitet Wsparcia Inicjatyw Lokalnych w Milanówku Lucjan Bełza odniósł się do Raportu  
o ochronie środowiska, sporządzonego jeszcze za czasów burmistrza Wysockiego. Bardzo są ciekawe zapisy 
tego raportu. Wynika z niego, że w wyniku nieszczelnych szamb, był w 2012 roku zanieczyszczany pierwszy 
poziom wód czwartorzędowych. Wynika z tego, że zagrożony jest też poziom drugi, czyli tam, gdzie się czerpie 
wodę do spożycia. Pan Bełza zapytał, kiedy ostatni raz była kontrola szamb w Milanówku. 
Burmistrz Piotr Remiszewski nie posiada takiej wiedzy. 
Stowarzyszenie – Komitet Wsparcia Inicjatyw Lokalnych w Milanówku Lucjan Bełza zapytał, czy organ 
wykonawczy ma wiedzę, jakie narzędzia administracyjne przysługują organowi, aby egzekwować szczelność 
szamb. 
Burmistrz Piotr Remiszewski odpowiedział, że wszczęcie kontroli. 
Stowarzyszenie – Komitet Wsparcia Inicjatyw Lokalnych w Milanówku Lucjan Bełza zapytał, czy organ 
wykonawczy planuje takie kontrole. Mieszanie wody gruntowej z szambem, grozi dużymi karami dla gminy 
nałożonej przez Sanepid. 
Radny Krzysztof Wiśniewski podkreślił, że nie podoba mu się kierunek, w jakim poszła ta dyskusja. Należy 
opracować projekt dotyczący budowy kanalizacji. W tym mieście było podjętych wiele złych decyzji, które 
skutkują nadużyciami finansowymi. W tej chwili każe się zapłacić mieszkańcom za to wszystko. Do dzisiaj nie 
wiadomo, co mówił raport. Teraz chcemy wprowadzić państwo policyjne i zmuszać kijem i pałką do 
przyłączania się do szamba i płacenia za wszystkie nieprawidłowości, które miały miejsce w naszym mieście. 
Stowarzyszenie Razem Dla Milanówka Ewa Januszewska odniosła się do słów pani Mission, że poprzedni 
prezes opracował plan kolejnych realizacji kanalizacji. To znaczy, że taki plan istnieje. 
Pani Mission odpowiedziała, że plan nie został zaakceptowany. 
Stowarzyszenie Razem Dla Milanówka Ewa Januszewska odniosła się do podłączania się mieszkańców do 
kanalizacji. Mieszkance wydaje się, że jest niezbędna umowa cywilno-prawna, która zobowiąże obydwie 
strony. Mieszkanka odniosła się do nieszczelnych kolektorów ściekowych. 
Radna Jolanta Nowakowska zadała pytanie dotyczące ulic o trudnych parametrach. Radna podniosła się do 
propozycji dla mieszkańców w związku z brakiem środków, możliwości finansowych miasta, gdzie proponuje 
się możliwość wykonania kanalizacji na własny koszt. Radna ma informację od mieszkańca z ul. Owocowej, 
który wykonał taki odcinek kanalizacji w ulicy i do tej pory nie może uzyskać zwrotu kosztów. W tej ulicy został 
jeden mieszkaniec, który chciałby się przyłączyć. Wystąpił z pismem do urzędu, do burmistrza. Zabiegają o to 
od kilku lat. Jeszcze za czasów burmistrza Wysockiego na mapie było napisane, że ul. Owocowa jest w pełni 
skanalizowana. Mieszkańcy występowali, co roku o przyłączenie. Ostatnio dostali odpowiedź od  
p. Wiceburmistrza, że mogą wystąpić do OPS o sfinansowanie 35 m kanalizacji, które im brakuje. Radna 
zapytała, czy UMM ma z OPS podpisana umowę oraz o jakie dotacje może wystąpić mieszkaniec, który chce 
wybudować sieć kanalizacyjną w ulicy. 
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Wiceburmistrz nawiązał do kwestii finansowania przez mieszkańca kanalizacji w ul. Owocowej. Chodziło  
o finasowanie kanalizacji. Dodatkowo w tym domu przebywa niepełnosprawna osoba. Zasugerowano 
dofinansowanie mieszkańcowi, że z powodu niepełnosprawności jednego z mieszkańców. 
Radna Jolanta Nowakowska wyjaśniła, że mieszkaniec nie prosi o dofinansowanie, tylko o wybudowanie 
kanalizacji a przyłączy się na własny koszt. Pan burmistrz odpowiada mieszkańcowi, że za wybudowanie 
kanalizacji w ulicy może zwrócić się do OPS. Radna prosi o wyjaśnienie.  
Prezes MPWiK Elżbieta Mission poinformowała, że nie zna tej sytuacji. Pani Mission ją przeanalizuje  
i odpowie na piśmie. 
Radny Piotr Napłoszek zadał pytanie w sprawie współczynnika nasycenia. 
Prezes MPWiK Elżbieta Mission poinformowała, że współczynnik nasycenia jest liczony od ilości osób 
zamieszkałych na 1 km. Współczynnik nasycenia powstał w wyniku uzyskiwania środków zewnętrznych. 
Wszystko zależy od tego, w jaki sposób jest zawarta umowa między biorącym środki a funduszem. 
 
Ad 5.  
Przedstawienie przez Skarbnika Miasta sytuacji finansowej gminy Milanówek w kontekście możliwości 
zaciągnięcia obligacji komunalnych.  
Skarbnik Miasta Bożena Sehn podkreśliła duże potrzeby mieszkańców, wiele inwestycji wykonanych do 
pewnego etapu. Pani Skarbnik przypomniała o wykonanych już kosztorysach inwestorskich do projektów 
dotyczących ul. Szczepkowskiego i Dzierżanowskiego. Nie są w tej chwili znane koszty wykonania ul. Moniuszki 
i Gombrowicza. W związku z potrzebami trzeba przeanalizować możliwości finansowe. Budżet w obecnej 
chwili przedstawia się następująco: 
- dochody w wysokości 86 000 000,00 zł, 
- wydatki w wysokości 90 000 000,00 zł. 
Na inwestycje przeznaczono 14 000 000,00 zł. 
W budżecie 2019 r. nie znajduje się żadna inwestycja związana z budową kanalizacji. Znajduje się tylko kwota 
związana z wykupem wybudowanych przez mieszkańców kanałów sanitarnych. 
Z informacji wynika, żeby wydać tyle pieniędzy trzeba zasilić budżet kwotą 8 000 000,00 zł w postaci kredytu  
i pożyczki. To generuje dług. Dług na koniec roku planowany jest na kwotę 27 887 00,00 zł. Dług miasta będzie 
spłacany do 2024 roku w następujących kwotach: 
- w 2019 roku będzie to kwota 4 600 000,00 zł 
- w 2020 roku będzie to kwota 5 300 000,00 zł 
- w 2021 roku będzie to kwota 6 100 000,00 zł 
- w 2022 roku będzie to kwota 5 600 000,00 zł 
- w 2023 roku będzie to kwota 5 600 000,00 zł 
- w 2024 roku będzie to kwota 5 245 000,00 zł 
Gdyby w 2024 roku nie zaciągać żadnych kredytów dług Milanówka wyniósłby zero. 
Skarbnik podkreśliła, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej są przedstawione prognozowane kwoty na 
wydatki inwestycyjne poza obecnym rokiem w kolejnych. Gdyby nie brać kredytu, miasto stać na inwestycje  
w kwocie: 
- w 2020 roku 6 000 000,00 zł 
- w 2021 roku 6 158 000,00 zł 
- w 2022 roku 5 480 000,00 zł 
- w 2023 roku 4 375 000,00 zł 
- w 2024 roku 3 813 000,00 zł 
Bardzo ważną informacją w WPF jest wskaźnik spłaty zobowiązań.  
W roku 2019 dopuszczalny wskaźnik wynosi 10,87% a rozchody wynoszą 6,10%.  
W roku 2020 dopuszczalny wskaźnik wynosi 7,18% a rozchody wskazują na 96 %. 
Wskazuje to na ułożenie spłat prawie w górnej granicy. 
Planując kolejne wydatki trzeba pozyskać środki, które będą generować kolejne długi. Instrumentem 
finansowym, który pozwoliłby na zaciągnięcie długu i wykonanie inwestycji mogłyby być obligacje, ponieważ 
mają bardzo długi okres karencji. 
Radna Bożena Osiadacz zapytała, czy w tym budżecie są pieniądze na remonty szkół. 
Skarbnik Miasta Bożena Sehn wyjaśniła, że pieniądze na remonty szkół są w rezerwie oświatowej. Dyrektorzy 
dysponują dużymi funduszami i mogą wygospodarować środki na remont. 
Radny Krzysztof Wiśniewski odniósł się do polityki finansowej i zadłużenia miasta.  
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Skarbnik Miasta Bożena Sehn wyjaśniła, że kredyty, obligacje i pożyczki, jakie miasto zaciągnęło są w ocenie 
p. Sehn tanie, ponieważ koszt pożyczki czy obligacji, waha się w tej chwili od 2,2% do 3%. 
Radny Krzysztof Wiśniewski podkreślił, że intencją jego wypowiedzi nie było ograniczenie pobierania 
kredytów, lecz zwrócenie uwagi radnych, na tą politykę. Warto brać kredyty na taką inwestycję, które dadzą 
oszczędności większe od kredytów. 
Stowarzyszenie-Komitet Wsparcia Inicjatyw Lokalnych w Milanówku Lucjan Bełza zauważył, że dzisiejsza 
dyskusja na temat spraw budżetowych została zdominowana przez kanalizację. Mieszkaniec przypomniał  
o remontach szkół oraz od dawna planowanego remontu SP2. Jest to inwestycja zapomniana. 
Skarbnik Miasta Bożena Sehn wyjaśniła, że na przyszły rok zaplanowano 2 400 000,00 zł na remont SP2. 
Środki w budżecie są zarezerwowane. 
Stowarzyszenie-Komitet Wsparcia Inicjatyw Lokalnych w Milanówku Lucjan Bełza zapytał, kiedy będzie 
przetarg. Pan Bełza odniósł się do wymagań BHP w szkołach. 
Skarbnik Miasta Bożena Sehn wyjaśniła, że o przetargu decyduje burmistrz. Zaplanowane 2,5mln zł na remont 
SP2 jest na 2021 r. 
Radny Krzysztof Wiśniewski podkreślił, że bardzo dużym kosztem gminy są śmieci.  
 
Ad 6. 
Sprawy różne. 
Radna Janina Moława podkreśliła, że burmistrz i wiceburmistrz opuścili obrady. Radna odczytała pismo, które 
wpłynęło do wiadomości RMM od Stowarzyszenia Komitet Wsparcia Inicjatyw Lokalnych w Milanówku 
dotyczących planowanych inwestycji w gminie. Radna jest zaniepokojona, że nie ma żadnych przetargów 
odnośnie do ulic, które RMM zaplanowała w budżecie na rok 2019. Z informacji od mieszkańca, radna 
uzyskała wiadomość, że przetargów nie będzie, bo urząd nie ma urzędników, żeby takie przetargi 
przygotować. Mieszkańcy są zaniepokojeni, bo ten okres jest najlepszy na budowę dróg. Radna chciałaby 
wiedzieć, czy w ogóle będą wykonywane przetargi na wykonanie ulic zapisanych w budżecie miasta na 2019 r. 
Sekretarz Miasta Piotr Iwicki zaznaczył, że informacje na temat przebudowy ulic w ramach zadania „Budowa  
i przebudowa dróg wraz z uzbrojeniem w ul. Lipowej, Jesionowej, Uroczej, Olszowej, Wierzbowej i Długiej”, 
jest opublikowany w BIP. 
Mieszkaniec z ul. Lipowej zapytał, kiedy ta ulica będzie utwardzona. Wszystkie media są położone w drodze. 
Sekretarz Miasta Piotr Iwicki zaznaczył, że zadanie, o którym p. sekretarz mówił, obejmuje również  
ul. Lipową. 
Radna Janina Moława odniosła się do sprawy związanej z nieruchomością przy ul. Łąkowej. Rada podjęła 
stanowisko Nr 2/VIII/19 większością głosów. W tym stanowisku było wyraźnie zaakcentowane, żeby organ 
wykonawczy zaprzestał działań związanych z promowaniem i z konsultacjami dotyczącymi nieruchomości przy 
ul. Łąkowa 3. Taka była wola większości Rady. Następnego dnia urzędniczki RMM dowiedziały się, że mają 
przesłać stanowisko do Wojewody. Wyraziły zdziwienie, ponieważ żadne ze stanowisk wypracowywanych 
przez RMM w poprzednich kadencjach nie było odsyłane do Wojewody. Było to przed dniami otwartymi na  
ul. Łąkowej. Odbył się dzień otwarty i konsultacje. Pani Moława uważa, że jeżeli Rada ma jakieś stanowisko  
i jeżeli to stanowisko jest kwestionowane przez organ wykonawczy, a na temat stanowiska ma się 
wypowiedzieć Wojewoda Mazowiecki, to do czasu rozstrzygnięcia organ wykonawczy nie powinien działać. 
Organ wykonawczy lekceważy, to, co ustala Rada. 
Sekretarz Miasta dodał, że nie w gestii przewodniczącego RMM jest wysyłanie uchwał, tylko wójta, burmistrza 
i prezydenta miasta. To on jest zobowiązany wysłać te uchwały. 
Mieszkanka zapytała, czy jest możliwość, żeby wstrzymać zakup tej działki, czy jest to tylko i wyłącznie decyzja 
i chęć p. burmistrza. 
Radna Janina Moława podkreśliła, że to czy rada da zgodę burmistrzowi na zakup, zależy od całego organu 
kolegialnego. Jeżeli większością głosów rada uzna, że nie będzie mógł organ wykonawczy kredytu na zakup tej 
nieruchomości na ul. Łąkowej to burmistrz nie będzie jej mógł kupić. Mieszkańcy Milanówka mogą się na ten 
temat wypowiadać, bo nadal są prowadzone konsultacje. 
Mieszkanka ul. Lipowej jest zaniepokojona, ponieważ w styczniu otrzymała wiadomość, że jest pozwolenie od 
powiatu, natomiast wczoraj otrzymała informację, że nic się z tym nie dzieje. 
Radna Jolanta Nowakowska poinformowała, że od grudnia pisała na ten temat interpelacje. Na pierwszą 
interpelację radna otrzymała odpowiedź, że jak tylko będą decyzje od Starostwa, zgoda na budowę tej ulicy, to 
zostanie wyznaczone spotkanie z mieszkańcami. Spotkanie się nie odbyło. Radna napisała druga interpelację. 
Dzisiaj radna otrzymała odpowiedź. W piśmie p. burmistrz zwraca się do radnej, żeby szczegółowo opisała, 
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jakie urząd ma przygotować informacje. Radna dziwi się, ponieważ tylko zapytała, kiedy ma się odbyć 
spotkanie z mieszkańcami w celu poinformowania, kiedy rozpocznie się ta inwestycja, jakie będą utrudnienia, 
ile potrwa, kto będzie wykonawcą. Podstawowe informacje. 
Radny Piotr Napłoszek poruszył następujące tematy: przetargi, do których nie doszło, konserwacja ulic, 
połączone komisje (stwierdzenie, że nie można takich komisji zwołać). Radny uważa, że takie komisje można 
zwołać. 
Sekretarz Miasta podkreślił, że przewodniczący rady nie może zwoływać wspólnych posiedzeń komisji i ich 
prowadzić. Komisje zwołują poszczególni przewodniczący komisji, które mają spotkać się na wspólnych  
i oddają prowadzenie jednemu z nich.  Mogą też przekazać prowadzenie przewodniczącej rady. 
Radna Janina Moława zaznaczyła, że pytała poszczególnych przewodniczących, czy chcą prowadzić obrady 
połączonych komisji. Z racji tego, że nie mogli przybyć na określoną godzinę, powiedzieli, że dają zgodę, żeby 
radna prowadziła spotkanie. 
Radny Krzysztof Wiśniewski zapytał, co się stało z radą, ponieważ na obradach zostało mało osób. Radny 
uważa, że należy zapytać prawnika, czy można wyjść w trakcie obrad, jakie są zasady wychodzenia  
z posiedzenia RM. 
Radna Janina Moława chce myśleć, że jest to nieprzemyślany incydent. To, co pokazuje teraz ta sala i radni, 
którzy wyszli bez usprawiedliwienia, że musza wyjść z jakiegoś powodu, to jest lekceważenie radnych, którzy 
pozostali i mieszkańców. 
Radny Piotr Napłoszek podkreślił, że pani Białecka zgłaszała potrzebę wyjścia i niemożliwość uczestniczenia  
w komisji. Ilość radnych ma znaczenie przy głosowaniu. Potrzebne jest wtedy kworum. Regulamin tego nie 
reguluje. 
Prezes MPWiK Elżbieta Mission odniosła się do prac na ul. Krakowskiej. Pani Mission poinformowała, że  
w dniu 1 kwietnia wykonawca robót zawiadomił, że został zgłoszony wniosek o upadłości firmy. W związku  
z tym opuścił budowę. Po konsultacji z biurem prawnym ustalono, że mamy możliwość, żeby nie czekać na 
decyzję sądu a potem na ewentualnego syndyka, podjęto decyzję, że po tygodniu, zgodnie z umową, 
zamawiający ma prawo zerwać umowę. Ten wniosek o zerwanie umowy i po zapłaceniu 30% kar umownych 
za niedotrzymanie umowy, został złożony. Na dzień 17 kwietnia został wykonawca wezwany na teren budowy 
do dokonania inwentaryzacji, żeby powstał dokument stanu zaawansowania robót. Inwestycja, na którą 
została zawarta umowa, była na kwotę 2 890 900,00 zł brutto. Zostały złożone dwie faktury. Jedna faktura 
została zapłacona. Druga faktura została przez p. Mission wstrzymana. Zgodnie z sugestią mecenasów, jest 
szansa potraktować wartość tej faktury, jako ew. odszkodowanie. Złą wiadomością jest to, że kanał jest  
w złym stanie. Najbardziej zdewastowanym odcinkiem jest odcinek od komory rozprężnej od Brwinowa do 
apteki. W dniu dzisiejszym nastąpiło zapchanie w wyniku uszkodzenia kanału. Przy studni rozprężnej są 
miejsca, gdzie kanału już nie ma. Z MPWiK wyszło pismo do Brwinowa i do UMM informujące o dużej 
możliwości nastąpienia katastrofy budowlanej i prośby o wstrzymanie tam ruchu. Obecnie sytuacja jest 
trudna. Nie ma wykonawcy, z drugiej strony mamy komorę rozprężną, która jest Brwinowa oraz zawalający się 
odcinek należący do komory rozprężnej, który łączy ścieki z Brwinowa z Milanówkiem. Te odcinki, które 
zostały zrobione, zapewniają stabilność. Natomiast początek kanału, nie był zrobiony. 
Radny Krzysztof Wiśniewski uważa, że należy kanał wykonać w tej samej technologii. Radny zastanawia się, 
czy znajdzie się firma, która korzysta z takiej samej technologii. Radny uważa, że najważniejsza część kolektora 
nie została naprawiona. 
Prezes MPWiK Elżbieta Mission uważa, że technologia jest znana. W przetargu nie było określone, z której 
strony mają rozpocząć się prace. W związku z tym wykonawca zaczął od rzeczy najprostszych.  Pani prezes 
zastanawia się czy będzie mogła zatrudnić firmę w celu dokończenia prac z wolnej ręki. Będzie to metoda 
szybsza.  Jest mało prawdopodobne, żeby firmy chciały wykonać te prace, wyłonione w przetargu. 
Radna Janina Moława podkreśliła, że problem działek na ul Witkowskiej, jest poważny. Po cudzych działkach 
biegnie najbardziej zdegradowana część kolektora C. W poprzedniej kadencji, radna nie słyszała o żadnych 
rozmowach prowadzonych w celu wykupienia tych działek, żeby miasto było właścicielem. Radna uważa, że 
należy właścicielom uzmysłowić niebezpieczeństwo katastrofy ekologicznej. Rada miasta w grudniu 
przydzieliła na remont kolektora 2 mln zł. Część prac wykonano. Radna zapytała, ile pieniędzy zostało. 
Prezes MPWiK Elżbieta Mission uważa, że jeżeli nie będzie musiała ogłaszać postępowania przetargowego, 
byłoby łatwiej. Rada nadzorcza poinformował, że p. Jasiński przekroczył budżet. W tej umowie była również 
ujęta komora rozprężna Brwinowa, a Brwinów nie jest zainteresowany, żeby tę komorę remontować. 
Radna Jolanta Nowakowska zapytała, do kogo ma się zwrócić mieszkaniec o zwrot kosztów, jeżeli wykona na 
własny koszt kanalizację.  



 

13 

Prezes MPWiK Elżbieta Mission wyjaśniła, że mieszkaniec powinien zwrócić się do właściciela tzn. do 
burmistrza. Według wiedzy p. Mission, jest możliwość odzyskania może nie pełnej wartości, ale części kosztów 
po spełnieniu wymagań, czyli dostarczeniu dokumentacji, protokołu odbioru. 
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